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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr V/24 

V/24 Sesja  w dniu 25 lipca 2024 r.  

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu 

Obrady rozpoczęto 25 lipca 2024 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:18 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka otworzył V sesję Rady Gminy Świerklaniec, po 

czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

 

Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Prządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 36 w sprawie zmiany uchwały Nr XII/101/19 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 8 lipca 2019 r. w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, 

leśnego oraz określenia inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków 

stanowiących dochód Gminy. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 37 w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/180/19 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia i poboru opłaty targowej na 

terenie Gminy Świerklaniec. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 38 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Świerklaniec. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 39 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 40 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej gminy na 2024 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 41 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 42 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 

Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 43 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVII/667/23 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Świerklaniec na 2024 r. 

11. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 19.06.2024 r. 

12. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

15. Zakończenie. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 36 w sprawie zmiany uchwały 

Nr XII/101/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 8 lipca 2019 r. w sprawie 

inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz określenia 

inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków 

stanowiących dochód Gminy. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 36 

w sprawie Nr XII/101/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 8 lipca 2019 r. w sprawie inkasa podatku 

od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz określenia inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia 

za pobór podatków stanowiących dochód Gminy. 
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W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Beata Kochman, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych, poinformowała, że 

na podstawie art. 6 ust. 12 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy może 

zarządzić pobór podatków od nieruchomości, rolnego, leśnego, od osób fizycznych 

w drodze inkasa oraz wyznaczyć Inkasentów i określić wysokość ich wynagrodzenia. 

Dodała, że w związku Pani Anny Grucy z pełnienia funkcji zaproponowano wprowadzenie 

zmiany w §1 ust. 1 ppkt. 4, gdzie do pełnienia funkcji inkasenta wyznaczony jest obecny 

sołtys sołectwa Nowe Chechło Pan Dariusz Myrcik. Nadmieniła, że pobrane kwoty 

pobranych w ramach inkasa, inkasent zobowiązany jest wpłacić na rachunek bankowy 

gminy w ciągu trzech dni następujących po ostatnim dniu, w którym zgodnie z przepisami 

prawa podatkowego wpłata miała nastąpić. Zaznaczyła, że z inkasentami nie zawieramy 

umów zleceń, oni otrzymują wynagrodzenie na podstawie podjętej uchwały, o której 

wspomniałam, jest to kwota rzędu 4% od zebranej kwoty.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 36  w sprawie zmiany uchwały Nr XII/101/19 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 8 lipca 2019 r. w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego 

oraz określenia inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków stanowiących 

dochód Gminy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

Uchwała Nr V/34/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/101/19 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 8 lipca 2019 r. w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, 

leśnego oraz określenia inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków 

stanowiących dochód Gminy, stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 37 w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXI/180/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2019 r. 

w sprawie ustalenia i poboru opłaty targowej na terenie Gminy 

Świerklaniec. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 37 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/180/19 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2019 r. 

w sprawie ustalenia i poboru opłaty targowej na terenie Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Beata Kochman, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych, poinformowała, że 

w związku z rezygnacją Pani Anny Grucy z pełnienia funkcji inkasenta, w tym zakresie 

zostały wprowadzone zmiany do uchwały, gdzie w miejsce dotychczasowego inkasenta 

sołectwa Nowe Chechło zostaje wpisany Pan Dariusz Myrcik. Nadmieniła, że inkasentom 

przysługuje wynagrodzenie w wysokości 20% pobranych opłat obliczanych na podstawie 

potwierdzeń zapłaty.    

Uchwała Nr V/35/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/180/19 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie ustalenia i poboru opłaty targowej na 

terenie Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 38 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Świerklaniec. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 38 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Świerklaniec.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Aleksandra Noga, Główny Specjalista w Referacie Geodezji, Planowania 

Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że zgodnie 

z nowelizacją przepisów w 2025 roku przestanie obowiązywać studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego, który zostanie zastąpiony przez plan 

ogólny gminy. Nadmieniła, że dokumenty te stanowią podstawę do opracowywania 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  

• Radny Kazimierz Flakus zwrócił się z zapytaniem, czy obowiązujące i zmieniane obecnie 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego będzie podstawą do 

stworzenia planu ogólnego Gminy Świerklaniec.  

• Pani Aleksandra Noga, Główny Specjalista w Referacie Geodezji, Planowania 

Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że plan ogólny 

będzie aktem prawa miejscowego i będzie podstawą do stworzenia miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. W dalszej części przedstawiła stopień realizacji 

procedury związanej z wprowadzeniem zmian do studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego. Nadmieniła,  że większość etapów została już 

zrealizowane w związku z tym zasadnym jest kontynuowanie jej realizacji i na podstawie 

zmienionego studium dokonania zmian w miejscowych planach zagospodarowania 
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przestrzennego. W dalszej kolejności poinformowała, że na realizację procedury związanej 

z uchwalaniem planu ogólnego Gminy Świerklaniec. 

• Radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy wykorzystywane studium 

będzie materiałem wyjściowym do sporządzenia planu ogólnego gminy.  

• Pani Aleksandra Noga, Główny Specjalista w Referacie Geodezji, Planowania 

Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego będzie obowiązywać do 

końca 2025 roku. Nadmieniła, że plan ogólny gminy będzie to dokument opracowywany 

odrębnie i obowiązujące studium nie będzie bazą do sporządzenia nowych opracowań 

planistycznych. 

• Radny Łukasz Lesik zwrócił się z prośbą, aby w comiesięcznych sprawozdaniach wójta 

przedstawiać informację na temat stopnia zaawansowania prac związanych z realizacją 

procedury tworzenia i uchwalenia planu ogólnego gminy Świerklaniec.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 38 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

gminy Świerklaniec. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

Uchwała Nr V/36/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 39 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-

2038. 
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Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby projekty uchwały nr 39 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2024-2038 oraz nr 40 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok 

omówić jednocześnie.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 39 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2024 – 2038. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, wprowadziła autopoprawkę do projektu uchwały 

nr 39 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024 – 2038. Następnie przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2024 rok i wynikające z nich zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024- 2038. 

• Radny Łukasz Janas zwrócił się z zapytaniem, dlaczego zadanie związane z wymianą 

oświetlenia na energooszczędne dla hali sportowej zlokalizowanej przy Szkole 

Podstawowej w Nakle Śląskim zostało usunięte z budżetu gminy na 2024 rok. 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że po rozmowach 

przeprowadzonych z Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Nakle Śląskim oraz Dyrektorem 

Gminnego Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych podjęto decyzję, że zadanie zostanie 

zrealizowane w przyszłym roku, ponieważ ze względu na wystąpienie braku w planie 

finansowym w zakresie zakupu energii i gazu, ponadto zabezpieczone środki byłyby 

niewystarczające na wykonanie zadania.  

• Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, zawnioskował, aby w projekcie 

budżetu na przyszły rok zabezpieczyć środki na wymianę oświetlenia na energooszczędne 

na sali gimnastycznej w Orzechu.  

• Radny Łukasz Janas (Ad Vocem) poddał pod wątpliwość czy oświetlenie hali sportowej 

w Nakle Śląskim będzie funkcjonować poprawnie do momentu montażu nowego 

oświetlenia, ponieważ doszło do uszkodzenia bezpieczników. Następnie przedstawił 

obecny sposób funkcjonowania oświetlenia.  

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy, poinformował, że w przyszłym roku na hali 

sportowej w Nakle Śląskim oprócz wymiany oświetlenia na energooszczędne dojdzie 

również do wymiany wentylacji, aby dokonać prac kompleksowo przy jednym rozstawianiu 

rusztowania. Następnie zadeklarował, że zostaną podjęte doraźne działania w celu 

naprawy oświetlenia.  

• Radny Tomasz Kania zwrócił się z prośbą, aby zadeklarować, że zadanie związane 

z wymianą oświetlenia hali sportowej znajdzie się w projekcie budżetu na przyszły rok. 

• Radny Wojciech Bacik zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym braków w planie finansowym 

w zakresie opłat za energię i gaz.  

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że na bieżący moment nie 

występują zaległości, ale jeżeli chodzi o przewidywany plan finansowy mogą docelowo 

występować braki. Ponadto, otrzymano informację z Gminnego Zespołu Placówek 

Oświatowych, że w planie finansowym bieżącego utrzymania placówek oświatowych 

wystąpi brak w wysokości 440.000,00 zł. 
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 Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 39 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038 z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Tomasz Kania, 

Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

Uchwała Nr V/37/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024 – 2038, stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.   

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 40 w sprawie wprowadzenia zmian 

w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 40 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 40 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

Uchwała Nr V/38/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej gminy na 2024 rok, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 41 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

 

Wójt Gminy Świerklaniec, w swoim stanowisku wydał pozytywną opinię do projektu uchwały nr 41 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Barbara Mateja – Kołodziej, Kierownik Biura Rady Gminy, zawnioskowała 

o jednoczesne omówienie projektów uchwał nr 41 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku oraz nr 42 w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. W dalszej części 

poinformowała, że w związku z wycofaniem z porządku obrad poprzedniej sesji Rady 

Gminy, sporządzono nowe plany pracy z uwzględnieniem sugerowanych podczas 

posiedzenia zmian.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 41 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Świerklaniec na 

II półrocze 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

Uchwała Nr V/39/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Świerklaniec na II półrocze 2024 roku, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 42 w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

Wójt Gminy Świerklaniec, w swoim stanowisku wydał pozytywną opinię do projektu uchwały nr 42 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 

2024 roku. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 42 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

Uchwała Nr V/40/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

stałych Rady Gminy Świerklaniec na II półrocze 2024 roku, stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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10.  Rozpatrzenie projektu uchwały nr 43 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LXXXVII/667/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Świerklaniec na 2024 r. 

Wójt Gminy Świerklaniec, w swoim stanowisku wydał pozytywną opinię do projektu uchwały nr 43 

w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVII/667/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerklaniec na 2024 rok. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Radna Justyna Kotalczyk, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, poinformowała, że Komisja 

Rewizyjna bieżącej kadencji postanowiła dokonać rozszerzenia planu pracy na 2024 rok.  

 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 43 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVII/667/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Świerklaniec na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

Uchwała Nr V/41/24 Rady Gminy Świerklaniec w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXXVII/667/23 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Świerklaniec na 2024 r., stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

  



11 
 

11.  Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 19.06.2024 r. 

Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie 

wpłynęły pisemne zgłoszenia co do treści protokołu. W dalszej kolejności poinformował, że 

zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 19.06.2024 r. zostaje przyjęty 

bez konieczności głosowania. 

 

12.  Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Radny Kazimierz Flakus zasugerował, aby w ramach Programu Niskiej Retencji, 

zawnioskować o pozyskanie środków na czyszczenie i pogłębienie stawu zlokalizowanego 

w Świerklanieckim Parku.  

• Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem), zawnioskował, aby 

wszystkie działania czynione na zbiorniku ZYJ były konsultowane ze stowarzyszeniem. 

W dalszej części poinformował, że odnotowano znaczącą poprawę jakości wody 

w tzw. rzeczce Orzechowskiej. 

• Pan Marek Cyl, Sołtys sołectwa Nakło Śląskie, przedstawił niebezpieczną sytuację drogową, 

która miała miejsce w ciągu ul. Dzierżonia w Nakle Śląskim. W dalszej części zasugerował, 

że należy rozważyć możliwość zmiany organizacji ruchu w zakresie ograniczenia prędkości, 

ponieważ na odtworzonych drogach, niektóre osoby posiadają tzw. ciężką nogę. Nadmienił, 

że temat był poruszony przez mieszkańców w trakcie Zebrania Wiejskiego, ponadto, 

mieszkańcy wystosowali pismo w tym temacie. Następnie zwrócił się z prośbą 

o przedstawienie podjętych działań zmierzających do zwiększenia bezpieczeństwa ruchu 

drogowego. Następnie poruszył temat cząstkowych remontów dróg. 

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, poinformował, że planowane są 

działania zmierzające do wprowadzenia na terenie zabudowanym na południe ul. Głównej 

w Nakle Śląskim ograniczenia prędkości do 40 km/h. 

• Radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem dotyczącym realizacji zadania związanego 

z budową drogi ul. Obłoków w Nakle Śląskim. Ponieważ zgodnie z harmonogramem od 

31 lipca mają rozpocząć się pracę brukarskie, natomiast stopień zaawansowania prac nie 

wskazuje na to, że wskazany w harmonogramie termin zostanie dotrzymany.  

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że prace brukarskie będą wykonywane przez podwykonawcę, po 

zaakceptowaniu umowy z podwykonawcą będzie można przystąpić do wykonywania prac 

związanych z układaniem krawężników i nawierzchni drogi z kostki brukowej. Obecnie 

trwają pracę związane z budową kanału technologicznego. 

• Radny Tomasz Kania, Wiceprzewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem), zwrócił się 

z zapytaniem, czy kostka brukowa w ciągu ul. Obłoków w Nakle Śląskim, będzie kładziona 

maszynowo. 

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że wykonawca deklaruje, że kostka brukowa będzie układana maszynowo.  
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• Radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, kiedy projekt umowy z Lasami Państwowymi 

w zakresie dzierżawy Zalewu Nakło – Chechło zostanie przekazania do zapoznania się 

radnym.  

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, poinformował, że trwają pracę 

na projektem umowy dzierżawy Zalewu Nakło – Chechło. Urząd Gminy otrzymał projekt 

umowy od Lasów Państwowych, natomiast obecnie wraz z kancelarią prawną są 

prowadzone prace związane z dopracowaniem zapisów umownych. Dodał, że 

najprawdopodobniej temat będzie procedowany na sesji wrześniowej, a projekt umowy 

zostanie przekazany radnym odpowiednio wcześnie.  

• Radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą, aby przy procedowaniu umowy 

dotyczącej dzierżawy Zalewu Nakło – Chechło przedstawić również skutki finansowe 

związane z jej zawarciem.   

• Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem dotyczącym punktu 1 Sprawozdania Wójta 

w zakresie Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami 

i Nieruchomościami.  

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, zadeklarował, że do Radnego 

Tadeusz Ledwonia zostanie przekazana kompleksowa informacja dotycząca nieruchomości 

gminnych, które uległy zamianie.  

• Radny Zbigniew Jarka zawnioskował o wyczyszczenie rowów melioracyjnych w ciągu 

ul. Plebiscytowej i Kościelnej w Świerklańcu. 

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, poinformował, że obecnie 

realizowane są prace związane z czyszczeniem rowu melioracyjnego tzw. Rzeczki 

Orzechowskiej. Natomiast czyszczenie rowu w ciągu ul. Plebiscytowej zostało zlecone do 

realizacji.  

• Radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, czy zostało już rozstrzygnięcie postępowanie 

przetargowe na budowę kanalizacji w ramach zadania realizowanego z Polskiego Ładu.  

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że otwarcie ofert we wspomnianym postępowaniu jest zaplanowane na 

20 sierpnia. 

• Radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem na czym polegają prace nad umową 

dzierżawy Zalewu Nakło-Chechło. 

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, poinformował, że tak jak 

wspomniano, prace polegają na doprecyzowywaniu z kancelarią prawną projektu umowy 

otrzymanej z Lasów Państwowych, tak aby zawrzeć takie zapisy, które będą najbardziej  

korzystne i zabezpieczą interesy gminy. 

• Radna Justyna Kotalczyk zwróciła się z zapytaniem, czy w ramach ogłoszonego 

postępowania przetargowego będzie realizowana budowa kanalizacji na ulicy bocznej od 

Ul. Bytomskiej w kierunku Rehafitu w Orzechu. 

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że do 4/5 domów zlokalizowanych w omawianym rejonie zostanie 

wybudowana kanalizacja.  

• Radny Michał Gołąbek zawnioskował o rozważenie możliwości zmiany organizacji ruchu 

w ciągu ul. Dzierżonia w Nakle Śląskim w rejonie domu działkowca przez wprowadzenie 

zakazu zatrzymywania się. 
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• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, poinformował, że w terenie 

zostanie sprawdzony stan bieżący i zostaną określone możliwe rozwiązania zgłaszanego 

problemu. 

• Radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem dotyczącym możliwości podłączenia się do 

kanału deszczowego Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, mieszkańców 

Północnej części Nakła Śląskiego dla nieruchomości, które są położone poniżej terenu.  

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że na spotkaniu z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad została 

wyrażona zgoda na wykorzystanie kanału deszczowego w wspomnianym przez radnego 

celu. Na kolejnych spotkaniach zostaną określone zasady współpracy w tym zakresie. 

• Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, zawnioskował, aby w sprawozdaniu 

Wójta zostały wskazane również terminy spotkań Wójta. 

• Pan Adrian Blondzik, Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec, zadeklarował, że sprawozdanie 

zostanie doprecyzowane. 

• Radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zawnioskował, aby oprócz dat spotkań w sprawozdaniu 

Wójta również wskazać tematy poruszane w ich trakcie oraz podejmowane decyzje 

i ustalenia.  

• Radna Justyna Kotalczyk poinformowała, że kilku mieszkańców ul. Szkolnej w Orzechu 

zgłaszało, że po budowie kanalizacji dochodzi do spływania gliny do ich nieruchomości 

m.in. pomieszczeń piwnicznych i garaży.  

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że w dniu jutrzejszym zaplanowana jest w omawianym rejonie wizja 

w terenie. Nadmienił, że obecnie prowadzone są prace zmierzające do uprzątnięcia terenu, 

gdzie znajdowała się baza firmy Krupiński.  

• Radna Justyna Kotalczyk zwróciła się z zapytaniem, czy mieszkańcy zostali poinformowani 

o planowanej wizji w terenie. 

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

poinformował, że termin wizji lokalnej został określony z mieszkańcami.  

• Radny Łukasz Janas zgłosił podobny problem na zakręci w okolicy ul. Głównej w Nakle 

Śląskim. 

• Pan Łukasz Nolewajka, p.o. Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

przedstawił kroki, które zostaną podjęte przez wykonawcę budowy kanalizacji na 

wskazanym odcinku.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 11. 
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14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Radny Zbigniew Jarka w ramach sprostowania poinformował, że w swojej wypowiedzi 

odnośnie wyczyszczenia rowów melioracyjnych błędnie wskazał nazwę ulicy, ponieważ miał 

na myśli ul. Łączną, a nie Plebiscytową.  W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy 

awaria wodociągowa na wskazanej ulicy została już usunięta. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że awaria 

wodociągu w ciągu ul. Łącznej w Świerklańcu została usunięta. Dodał, że awaria była 

skomplikowana.  

W dalszej części Radni Rady Gminy Świerklaniec uroczyście złożyli podziękowania dla Pana Dawida 

Zedla, Dyrektora Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, za współpracę i życzyli sukcesów na nowej 

drodze zawodowej.  

 

15. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:18 

zamknął V sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

 

 

 

 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 

 


